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Høringssvar til det kommunale budget 2025 

 

Resumé:  

Skolebestyrelsen og MED-udvalget på Gørlev Skole håber, at kommunalbestyrelsen vil forholde sig 
til den trange økonomiske virkelighed, som også inkluderer lave elevtal, og på den baggrund træffer 
beslutninger, så ressourcerne fordeles og anvendes bedst muligt i forhold til et solidt pædagogisk og 
økonomisk fundament for vores skolevæsen. Overordnet set er vi bekymrede for en besparelse på 
2,5 pct, da vores skole er i skærpet tilsyn. En sådan besparelse kan potentielt være medvirkende til 
en yderligere segregation. Vi kan derimod se potentiale i at optimere på overgangene ved at 
anvende Morsø-metoden. Det vil skabe professionel kapital, som vil have afgørende betydning for 
kvaliteten af indsatserne. Hvilket selvsagt vil gavne hele børneområdet.  

Kommunalbestyrelsen bør tage stilling til, hvordan ressourcerne anvendes bedst muligt, således der 
sker et socialt og fagligt løft for så mange børn og unge som muligt i vores kommune. Vi ved, der er 
skoler, hvor der er meget få elever i klasserne – det er dyrt og meget bekymrende ud fra et 
pædagogisk, socialt og fagligt perspektiv. Vi hilser en analyse meget velkommen af, hvordan de 
økonomiske ressourcer anvendes bedst muligt i folkeskolerne, så ressourcerne udnyttes optimalt. 
Målet er at alle børn og unge i Kalundborg Kommune profiterer af de faglige og økonomiske 
indsatser, således folkeskolen bliver et attraktivt tilvalg for familierne i kommunen. Det bør være i 
alles interesse, at Kalundborg Kommune kan tilbyde folkeskoler af høj kvalitet i forhold til 
faglighed og trivsel. Vi ved, der kan laves bedre skoler, hvis ressourcerne anvendes mere optimalt. 
Her burde også kigges på hele skolestrukturen! Ambitionen for kommunalbestyrelsen bør være at 
have velfungerende folkeskoler i vores kommune. Faktum er, at det er meget svært at drive så 
mange gode folkeskoler på de eksisterende vilkår, og det vil blive endnu sværere med en reduktion 
på 2,5 pct som indfases over fire år for i alt at skabe et råderum på 11,7 mio. i 2028.  

På baggrund af ovenstående har vi følgende kommentarer:  

 

Nr. 17 Etablering af førskoletilbud 

Vi støtter op om en førskolemodel. I forslaget er 1.april og 1. maj nævnt. På Gørlev Skole vil vi 
foretrække 1. maj ud fra et økonomisk perspektiv.  

Vi tillader os at koble overgange på dette punkt. Overgange som også inkluderer førskoletilbud, 
hvorfor vi vil anbefale Morsø-metoden.  

Morsø-metoden – kvalitetssikring af indsatser rettet mod stærke og inkluderende 
børnefællesskaber. 

Det er vigtigt at kigge på overgangene, således vores børn får de bedste vilkår. Det optimale vil 
være at gøre det med en vis systematik, så fødekæden sikres. Vi kan anbefale Morsø-metoden. Hvis 
tænkningen er, at alle børn er VORES børn, som har krav på at komme i det tilbud de profiterer 
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mest af, så vil det også skabe tryghed for både børn og forældre. Med denne metode ligger 
intuitionerne/skolerne ikke i konkurrence med hinanden, men vil i højere grad styrke hinanden ved 
at indgå i konstruktive og fagprofessionelle samarbejder og anvise børnene derhen, hvor det vil 
gavne dem mest, så de kan udvikle sig i trygge miljøer. Vi ved at trivsel er en forudsætning for 
læring. Vi vil opfordre jer til at kigge nærmere på Morsø-metoden. Her er fokus bl.a. på 
monofagprofessionel, flerfaglighed, tværprofessionel og visitation til andet tilbud. Ved interesse kan 
der læses mere om projektet her: https://mosaik.mors.dk/media/dbsjlhcv/morsoe-metoden-skole-og-
dagtilbud-revvideret-august-2022.pdf  

 

Nr. 19 Reduktion af omkostninger, skoleområdet 

Reduktionen ser vi på med meget stor bekymring, da det selvsagt kan få store alvorlige 
konsekvenser for læring, tryghed og trivsel. Vi er en skole i skærpet tilsyn, og kæmper i forvejen 
med en stram økonomi/underskud af forskellige årsager. Vi er nødt til at investere for at kunne 
udvikle med målet om at komme ud af tilsynet på sigt. Ligeledes vil det formentlig ramme nogle 
elever, som så ikke længere kan rummes og derfor skal henvises til andre tilbud. Konsekvensen af 
dette vil formentlig være øgede udgifter til det specialiserede område.  

 

Venlig hilsen 

Anja Wuust Henriksen                 MED-udvalget 

Bestyrelsesformand                       Gørlev Skole 

Gørlev skole 

https://protect.checkpoint.com/v2/___https://mosaik.mors.dk/media/dbsjlhcv/morsoe-metoden-skole-og-dagtilbud-revvideret-august-2022.pdf___.YzJlOmthbHVuZGJvcmdrb21tdW5lOmM6bzo3NTI0ZGQ2M2I4OTk1NWI5OWY5ODAxYzM1YjExOGIxNzo2OjVmOTE6ZTJlZjU0N2E0M2QyY2E4OWI5OTMyY2YxNDU2MmFkZmIxODZiNzg2N2I2YzNiY2ZlYTIwNDA2ZTRkYmJkMDcwZTpwOkY6Tg
https://protect.checkpoint.com/v2/___https://mosaik.mors.dk/media/dbsjlhcv/morsoe-metoden-skole-og-dagtilbud-revvideret-august-2022.pdf___.YzJlOmthbHVuZGJvcmdrb21tdW5lOmM6bzo3NTI0ZGQ2M2I4OTk1NWI5OWY5ODAxYzM1YjExOGIxNzo2OjVmOTE6ZTJlZjU0N2E0M2QyY2E4OWI5OTMyY2YxNDU2MmFkZmIxODZiNzg2N2I2YzNiY2ZlYTIwNDA2ZTRkYmJkMDcwZTpwOkY6Tg

